



**RÉUNION DU COMITÉ DE SÉCURITÉ PUBLIQUE / PUBLIC SAFETY COMMITTEE MEETING**

**11 SEPTEMBRE 2025 / SEPTEMBER 11, 2025**

**BEAURIVAGE**

**16H00 / 4:00PM**

<p><b>Présences :</b> Travis Lynn, Tina Beers, Daniel Goguen, Mélissa Pageau, Nick Kennedy, Roméo Bourque, Stéphanie Caissie, Serge Doucet, Ronnie Allain, Marc Tremblay, Raymond LeBlanc, Marie-Cécile Léger, Stéphane Lemire, Danielle Richard, Jordan Langlois, Jason Turcotte, Samuel LeBlanc, Nicholas Hudson, Lucie Chiasson, Richard Babineau, Samuel Gallant, Kevin McLellan, Miguel Allain, Francine Arsenault (secrétaire), Yolande Chiasson (interprète).</p>	<p><b>Attendees :</b> Travis Lynn, Tina Beers, Daniel Goguen, Mélissa Pageau, Nick Kennedy, Roméo Bourque, Stéphanie Caissie, Serge Doucet, Ronnie Allain, Marc Tremblay, Raymond LeBlanc, Marie-Cécile Léger, Stéphane Lemire, Danielle Richard, Jordan Langlois, Jason Turcotte, Samuel LeBlanc, Nicholas Hudson, Lucie Chiasson, Richard Babineau, Samuel Gallant, Kevin McLellan, Miguel Allain, Francine Arsenault (clerk), Yolande Chiasson (interpreter).</p>
<p><b>1. OUVERTURE DE LA RÉUNION</b> Tina Beers fait l'ouverture de la réunion à 16h02 en l'absence de Arnold Vautour. Un tour de table est fait pour introduction.</p>	<p><b>1. CALL TO ORDER</b> Tina Beers opened the meeting at 4:02 p.m. in the absence of Arnold Vautour. A roundtable discussion is held as an introduction.</p>
<p><b>2. ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR AVEC MODIFICATIONS SI NÉCESSAIRE</b> <u>2025-008SP</u></p>	<p><b>2. ADOPTION OF THE AGENDA WITH MODIFICATIONS IF NECESSARY</b> <u>2025-008PS</u></p>
<p>Il est proposé par Nicholas Hudson, appuyé de Marc Tremblay, que l'ordre du jour soit adopté tel que présenté.</p>	<p>It is moved by Nicholas Hudson, seconded by Marc Tremblay, that the agenda be accepted as presented.</p>
<p><u>Motion adoptée</u></p> <p><b>3. ADOPTION DU PROCÈS-VERBAL DE LA RÉUNION DU 5 JUIN 2025</b> <u>2025-009SP</u></p>	<p><u>Motion carried</u></p> <p><b>3. ADOPTION OF THE MINUTES OF THE JUNE 5, 2025 MEETING</b> <u>2025-009PS</u></p>
<p>Il est proposé par Roméo Bourque, appuyé de Samuel LeBlanc, que le procès-verbal de la réunion du 5 juin 2025 soit adopté tel que présenté.</p>	<p>It is moved by Roméo Bourque, seconded by Samuel LeBlanc, that the minutes of the meeting of June 5, 2025 be adopted as presented.</p>
<p><u>Motion adoptée</u></p> <p><b>4. AFFAIRES DÉCOULANT DU PROCÈS-VERBAL</b> Rien à ce sujet.</p>	<p><u>Motion carried</u></p> <p><b>4. BUSINESS ARISING FROM THE MINUTES</b> Nothing on this subject.</p>

<p><b>5. PRÉSENTATION(S)</b> Aucune présentation.</p> <p><b>6. ENJEUX DE SÉCURITÉ PUBLIQUE :</b></p> <p><b>A. SANTÉ</b></p> <p>❖ <b><i>Ambulance NB</i></b></p> <p>Ronnie Allain d'ANB a expliqué que l'organisation reçoit des fonds gouvernementaux pour soutenir les frais de scolarité et les bourses, ce qui permet plusieurs initiatives de recrutement appuyées par environ 6,5 millions de dollars en aide financière aux études. Ce financement soutient les techniciens d'urgence médicale effectuant des transferts communautaires, les paramédics de soins primaires (PCP) ainsi que les PCP qui souhaitent devenir paramédics de soins avancés. Un programme paramédical satellite est offert à Miramichi depuis la mi-août et compte plusieurs participants. À l'échelle provinciale, ANB vise à élargir la formation au sein des communautés afin d'encourager les diplômés à rester et travailler localement. L'accent se déplace maintenant vers la rétention, mettant en avant l'engagement du personnel, le soutien en santé mentale, la gestion de la charge de travail et une supervision accrue. Avec la réorganisation du conseil d'administration, la représentation du public s'est améliorée. Les retards de civières demeurent un défi. Un projet pilote de 60 jours visant à déployer des paramédics de soutien clinique aux hôpitaux Dr-Georges-L.-Dumont et Moncton City a été très réussi et prolongé de 60 jours supplémentaires, se terminant le 25 septembre. Les données recueillies avant et après la mise en œuvre seront comparées dans l'espoir d'obtenir un financement gouvernemental continu et d'établir un soutien paramédical 24 heures sur 24.</p> <p>❖ <b><i>Réseau de santé Vitalité</i></b> Aucune représentation.</p> <p>❖ <b><i>Centre de santé mentale communautaire de Richibucto</i></b></p> <p>Danielle Richard a présenté une mise à jour sur le centre, en soulignant que la situation générale est très positive. Les délais d'attente sont actuellement très courts. Le centre a procédé à plusieurs nouvelles embauches, mais cherche</p>	<p><b>5. PRESENTATION(S)</b> No presentation.</p> <p><b>6. PUBLIC SAFETY FILES:</b></p> <p><b>A. HEALTH</b></p> <p>❖ <b><i>Ambulance NB</i></b></p> <p>Ronnie Allain of ANB explained that the organization receives government funding to support tuition and bursaries, enabling several recruitment initiatives backed by about \$6.5 million for tuition assistance. This funding supports Emergency Medical Technicians (EMT) doing community transfers, Primary Care Paramedics (PCP), and PCPs upgrading to Advance Care Paramedics. A satellite paramedic program has been running in Miramichi since mid-August, with several participants. Province-wide, ANB aims to expand community-based training to encourage graduates to stay and work locally. The focus is now shifting to retention, emphasizing staff engagement, mental health supports, workload management, and increased supervision. With the Board's reorganization, public representation has improved. Offload delays remain a challenge. A 60-day trial of Clinic Work Support Paramedics at the Dr. Georges-L.-Dumont and Moncton City Hospitals was highly successful and extended for another 60 days, ending September 25. Pre- and post-implementation data will be compared in hopes of securing continued government funding and establishing 24-hour paramedic support.</p> <p>❖ <b><i>Vitalité Health Network</i></b> No representation.</p> <p>❖ <b><i>Richibucto Community Mental Health</i></b></p> <p>Danielle Richard provided an update on the centre, noting that things are going very well overall. There is currently minimal wait times. The centre has made several new hires and is still seeking to fill two social worker positions—one for</p>
---	---

<p>encore à combler deux postes de travailleurs sociaux — l'un pour l'équipe mobile d'intervention en situation de crise et l'autre pour l'Hôpital Stella-Maris-de-Kent. Danielle a également mis en avant les incitatifs offerts pour les nouveaux postes de travailleurs sociaux dans la région rurale de Kent, dans le but d'améliorer le recrutement et la rétention du personnel. En ce qui concerne l'équipe mobile d'intervention en situation de crise, de juin 2025 à aujourd'hui, celle-ci a reçu 110 références de la GRC, ce qui a mené à 64 interventions dans la communauté, dont seulement 8 cas ont nécessité un transport à l'hôpital. L'équipe reçoit également des références d'Ambulance NB. Enfin, Danielle a rappelé l'existence de la Ligne d'aide en santé mentale, qui offre un soutien après les heures normales de service aux personnes ayant besoin d'assistance.</p>	<p>the Mobile Crisis Team and another for the Stella-Maris-de-Kent Hospital. Danielle also highlighted the incentives available for new social worker positions in the rural Kent area, aimed at improving recruitment and retention. Regarding the Mobile Crisis Unit, from June 2025 to the present, the team received 110 referrals from the RCMP, resulting in 64 community-based interventions, with only 8 cases requiring hospital transport. The unit has also begun receiving referrals from Ambulance NB. Finally, she reminded attendees about the Mental Health Helpline, which provides after-hours support for individuals in need of assistance.</p>
<p>Marie-Cécile Léger a présenté une mise à jour sur les initiatives de prévention du suicide. Elle a noté que la marche de prévention du suicide, organisée la veille à Bonar Law pour la Journée mondiale de la prévention du suicide, a rassemblé environ 40 participants, et elle a souligné la nécessité de renforcer la sensibilisation et l'éducation dans la région. Un atelier ASIST (Applied Suicide Intervention Skills Training) en français se tiendra les 28 et 29 octobre à Saint-Antoine, visant à apprendre aux participants comment soutenir les personnes ayant des pensées suicidaires. Ouvert à toute personne de 19 ans et plus, le comité subventionne une partie des frais de 175 \$. Marie-Cécile a également distribué des cartes jaunes de ressources contenant les numéros d'urgence à contacter pour obtenir de l'aide.</p>	<p>Marie-Cécile Léger provided an update on suicide prevention initiatives. She noted that the suicide prevention walk, held the day before for World Suicide Prevention Day at Bonar Law, gathered about 40 participants, and emphasized the need for greater awareness and education in the region. An ASIST (Applied Suicide Intervention Skills Training) workshop in French will take place on October 28–29 in Saint-Antoine, teaching participants how to support individuals with suicidal thoughts. Open to anyone 19 and older, the committee subsidizes part of the \$175 fee. Marie-Cécile also distributed yellow resource cards with emergency contact numbers.</p>
<p><b>B. SÉCURITÉ (ROUTES, SENTIERS, PROPRIÉTÉS, PERSONNES)</b></p> <p>❖ <i>Prévet des incendies</i></p> <p>Raymond LeBlanc a indiqué que, les réunions étant généralement suspendues l'été, il avait peu d'éléments à rapporter. Les formations ont repris et le mois d'août a été très chargé en raison des nombreux feux de forêt auxquels plusieurs services d'incendie ont participé. Il a présenté la remorque de l'Unité de protection par gicleurs</p>	<p><b>B. SAFETY (ROADS, TRAILS, PROPERTY, PEOPLE)</b></p> <p>❖ <i>Office of the Fire Marshal</i></p> <p>Raymond LeBlanc noted that since meetings are generally not held during the summer, he had few items to report. Training activities have resumed, and August was very busy due to the numerous wildfires in which several fire departments participated. He presented the Sprinkler Protection Unit (SPU) trailer, managed by the</p>

<p>(UPG), gérée par le Bureau du commissaire aux incendies, utilisée pour protéger camps et structures lors des feux. Un débriefage aura lieu à Fredericton la semaine prochaine pour évaluer les forces et les points à améliorer. L'équipe possède deux camions et deux remorques de 24 pieds entièrement équipées. Des pompiers de Cocagne, Bouctouche et d'autres services y ont pris part. Il a rappelé que la Semaine de la prévention des incendies aura lieu la deuxième semaine d'octobre. Les ateliers de formation de septembre ont été annulés en raison des feux de forêt, alors que 220 pompiers y étaient inscrits.</p>	<p>Office of the Fire Marshal, which is used to protect camps and other structures during wildfires. A debriefing will take place in Fredericton next week to review what went well and identify areas for improvement. The team currently has two trucks and two fully equipped 24-foot trailers. Firefighters from Cocagne, Bouctouche, and various other departments took part in these operations. He also reminded the group that Fire Prevention Week will take place during the second week of October. The September training sessions were cancelled this year due to the wildfires, as most firefighters were heavily involved in response operations. A total of 220 firefighters had initially registered for these sessions.</p>
<p>❖ <b>Chefs pompiers de Kent</b>  Nick Hudson, s'exprimant au nom des services d'incendie de Beaurivage, a indiqué que la période a été très occupée, notamment en raison de l'augmentation des accidents de la route dans la région. Il a précisé que ces incidents sont en grande partie liés aux nombreux projets routiers, qui ont créé des problèmes de sécurité pour les automobilistes. Il a également mentionné que le processus d'appel d'offres pour la caserne de St. Louis se terminera enfin le 19 septembre, après ce qui a été un processus long et complexe.</p>	<p>❖ <b>Fire Chiefs of Kent</b>  Nick Hudson, speaking on behalf of the Beaurivage Fire Departments, reported that it has been a very busy period, particularly due to an increase in motor vehicle accidents in the area. He noted that these incidents are largely linked to the numerous road construction projects, which have created safety challenges for motorists. He also mentioned that the tender process for the St. Louis Fire Station is finally closing on September 19, following what has been a lengthy and complex process.</p>
<p>❖ <b>GRC</b>  Stéphane Lemire présente un survol des données pour la CSR6 figurant dans le rapport trimestriel du District du Sud-Est couvrant la période du 1er avril au 30 juin 2025.</p>	<p>❖ <b>RCMP</b>  Stéphane Lemire presented an overview of the data for CSR6 appearing in the Southeast District's Quarterly Report covering the period from April 1 to June 30, 2025.</p>
<p>Marc Tremblay ajoute que, aux pages 12 et 13, les données concernent principalement les contraventions et avertissements émis sur la Route 11 ainsi que sur la Route 126, puisqu'il s'agit des secteurs où la circulation est la plus dense dans la région.</p>	<p>Marc Tremblay added that on pages 12 and 13, the data mainly concern tickets and warnings issued on Route 11 and Route 126, as these are the areas with the highest traffic volume in the region.</p>
<p>❖ <b>Service de mise en exécution des arrêtés</b>  Jordan Langlois indique que la collaboration avec la Commission se déroule bien et que la situation concernant les terrains négligés s'améliore.</p>	<p>❖ <b>Bylaw Enforcement Services</b>  Jordan Langlois reports that collaboration with the Commission is going well and that the situation regarding neglected properties is improving.</p>

<p>Samuel LeBlanc souligne que l'ajout d'heures dans la région de Kent a permis des progrès importants et un travail plus proactif. L'équipe peut maintenant délivrer de petits permis, laissant à la CSRK plus de temps pour les grands projets. Des problèmes avec les VTT persistent, surtout à Champdoré et Bouctouche.</p>	<p>Samuel LeBlanc notes that the addition of hours in the Kent region has led to significant progress and a more proactive approach. The team can now issue small permits, allowing the KRSC to devote more time to major projects. Issues with ATVs persist, especially in Champdoré and Bouctouche.</p>
<p>Jason Turcotte, responsable du secteur de Beaurivage, est encore en période d'adaptation. Son équipe se concentre sur les terrains négligés, le nettoyage communautaire et effectue de nombreuses patrouilles, notamment en lien avec les VTT et véhicules hors route.</p>	<p>Jason Turcotte, who oversees the Beaurivage area, is still in a period of adjustment. His team is focused on neglected properties, community cleanups, and frequent patrols, particularly involving ATVs and off-road vehicles.</p>
<p>Nicholas Hudson signale que la situation à Beaurivage est demeurée relativement calme depuis la dernière rencontre.</p>	<p>Nicholas Hudson reports that the situation in Beaurivage has remained relatively calm since the last meeting.</p>
<p>❖ <b>Elsipogtog First Nation</b> Aucune représentation.</p>	<p>❖ <b>Elsipogtog First Nation</b> No representation.</p>
<p>❖ <b>Justice et sécurité publique</b> Kevin McLellan est responsable de l'application de la loi concernant les véhicules hors route et les véhicules commerciaux. Bien qu'il soit basé à Moncton, il est responsable des comtés de Westmorland, Albert et Kent. Il mentionne que six agents seront déployés dans la région de Kent demain soir (le 12 septembre) de 14 h à minuit, à bord de véhicules banalisés. Lors des récents feux de forêt, son équipe a apporté son aide aux barrages routiers, effectué des patrouilles de surveillance des incendies et soutenu le DRN dans le soin des animaux blessés. En ce qui concerne l'application de la loi pour les véhicules commerciaux, la balance de Bouctouche est maintenant ouverte plus fréquemment grâce au retour au travail à temps partiel d'un agent retraité. De plus, un agent attitré est désormais sur les routes 40 heures par semaine, se consacrant aux inspections de véhicules commerciaux.</p>	<p>❖ <b>Justice and Public Safety</b> Kevin McLellan oversees off-road and commercial vehicle enforcement. Although based in Moncton, he is responsible for the Westmorland, Albert, and Kent counties. He mentioned that there will be six officers deployed in the Kent region tomorrow night (September 12) from 2:00 p.m. to midnight, operating in unmarked vehicles. During the recent wildfires, the team assisted with roadblocks, conducted fire patrols, and supported DNR with the care of injured wildlife. Regarding commercial vehicle enforcement, the Bouctouche scale is now open more frequently since a retired officer has returned to work part-time. Additionally, there is now a dedicated officer on the roads 40 hours per week focusing on commercial vehicle inspections.</p>
<p>❖ <b>Recherche et sauvetage au sol Tri-County</b></p>	<p>❖ <b>Tri-County Ground Search and Rescue</b></p>
<p>Depuis la dernière réunion, leur volume d'appels a presque doublé, confirme Travis Lynn. L'été a été mouvementé et l'année dans son ensemble très</p>	<p>Since the last meeting, their call volume has nearly doubled, confirms Travis Lynn. It's been a hectic summer and an overall busy year. In Kent County</p>

occupée. Dans le comté de Kent plus précisément, ils ont eu que trois opérations de recherche. Ils ont également apporté notre soutien lors de la possibilité d'une évacuation à Pointe-Sapin. Ils prévoient d'utiliser à l'avenir le bureau qui leur a été offert à Beaurivage. Un exercice d'entraînement est également prévu à Kouchibougouac à la mi-octobre. Travis a présenté Blue, un berger australien en formation depuis neuf mois pour devenir un chien de recherche certifié. Ils souhaitent également recruter de nouveaux membres pour leur équipe dans la région du comté de Kent.

❖ ***OMU NB***

Mélissa Pageau a indiqué que, depuis la réforme municipale, elle travaille avec Kent et d'autres municipalités pour finaliser une entente mutuelle et élaborer un plan normalisé d'intervention d'urgence, qui doit être approuvé d'ici décembre 2025. Un atelier sur les centres de réconfort a eu lieu avec l'appui de la Croix-Rouge, et deux exercices sont prévus avant Noël. Les éléments efficaces seront intégrés au plan final. Un atelier d'évacuation prévu à l'automne a été reporté en raison des feux de forêt, et elle prépare maintenant un modèle d'évacuation. Ses priorités à venir incluent le soutien aux membres de REACT par l'élaboration d'exercices et la restructuration du comité en trois niveaux. Elle a ajouté que la Commission de services régionaux du Sud-Est a fourni les fonds restants en gestion des urgences pour embaucher un consultant chargé d'élaborer un plan triennal pour les régions de Kent et du Sud-Est. Elle a également souligné l'importance de la formation SCI et a fourni l'information nécessaire pour s'y inscrire.

❖ ***Échecs aux crimes***

Aucune représentation.

❖ ***Développement des ressources***

Aucune représentation.

specifically, they had only three search operations. They also assisted with the potential evacuation in Pointe-Sapin. They plan to make use of the office space offered to them in Beaurivage in the future. A training exercise is also scheduled to take place in Kouchibougouac in mid-October. Travis introduced Blue, an Australian Shepherd who has been in training for nine months to become a certified search K9. They are also looking to recruit new members for their team in the Kent County area.

❖ ***NBEMO***

Mélissa Pageau reported that since municipal reform, she has been working with Kent and other municipalities to finalize a mutual agreement and create a standardized emergency response plan, which must be approved by December 2025. A comfort centre workshop was held with Red Cross support, and two exercises are planned before Christmas. Effective elements will be incorporated into the final plan. A fall evacuation workshop was postponed due to wildfires, and she is now preparing an evacuation template. Her upcoming priorities include supporting REACT members by developing exercises and restructuring the committee into three levels. She added that the Southeast Regional Service Commission has provided remaining emergency management funds to hire a consultant to develop a three-year plan for both the Kent and Southeast regions. She also emphasized the importance of ICS training and shared registration information.

❖ ***Crime Stoppers***

No representation.

❖ ***Resource Development***

No representation.

<p><b>C. SÉCURITÉ COMMUNAUTAIRE (SENSIBILISATION, ÉDUCATION)</b></p> <p>❖ <b>Résilience communautaire</b></p> <p>Lucie Chiasson a indiqué qu'un plan d'activités pour 2026 a été soumis à la CSR de Kent. Tout se déroule bien pour 2025 : les activités progressent comme prévu et les budgets sont utilisés en conséquence. Elle a également mentionné que le nombre d'activités a été réduit, passant de 12 en 2024 à 8, afin d'allouer des montants plus importants à chacune. Le Comité de résilience a aussi reçu les procédures organisationnelles en cas d'urgence.</p> <p>❖ <b>District scolaire francophone sud</b> Aucune représentation.</p> <p>❖ <b>Inclusion sociale</b></p> <p>Stéphanie Caissie a parlé du prochain événement multiculturel qui aura lieu le samedi 13 septembre au Bonar Law Commons à Rexton, une activité destinée aux familles. Elle a également présenté Champion Kent, un programme pour les jeunes offrant des subventions trimestrielles pour couvrir les frais d'inscription à des activités sportives, artistiques ou culturelles. L'initiative vise à engager les jeunes, à réduire la délinquance et à soutenir les familles confrontées à des difficultés financières. Il s'agit d'un projet pilote, avec l'espoir de le développer à l'avenir grâce à un soutien financier ou à la fourniture d'équipements.</p> <p>❖ <b>Parcs Canada</b></p> <p>Samuel Gallant a indiqué que l'été avait été très occupé. Il y a eu quelques feux dans le parc, et il a lui-même aidé à combattre des feux à l'extérieur du parc, puisque le DRN manquait de pompiers. Deux membres du personnel ont été envoyés pour appuyer leur équipe et aider avec la logistique dans la région de Miramichi. Sur le plan médical, six sauveteurs étaient en poste cette année. Parmi les six étudiants, trois passeront à de nouvelles opportunités, et ils recrutent donc des sauveteurs pour la saison 2026. Ambulance NB a répondu rapidement aux appels médicaux dans le parc cette année. Un exercice simulé de recherche et sauvetage est prévu le 18 octobre en collaboration avec Tri-County Search and Rescue. En ce qui</p>	<p><b>C. COMMUNITY SAFETY (AWARENESS, EDUCATION)</b></p> <p>❖ <b>Community Resiliency</b></p> <p>Lucie Chiasson stated that an activity plan for 2026 was submitted to the Kent RSC. Everything is going well for 2025: activities are progressing as planned, and the budgets are being used accordingly. She also mentioned that they have reduced the number of activities, from 12 in 2024 to 8, in order to allocate larger amounts to each. The Resilience Committee has also received the organizational procedures for emergencies.</p> <p>❖ <b>Francophone South School District</b> No representation.</p> <p>❖ <b>Social Inclusion</b></p> <p>Stéphanie Caissie discussed the upcoming Multicultural Event on Saturday, September 13, at Bonar Law Commons in Rexton, a family-friendly activity. She also presented Champion Kent, a youth program offering quarterly participation grants to cover registration fees for sports, arts, or cultural activities. The initiative aims to engage youth, reduce delinquency, and support families facing financial challenges. It is a pilot project, with hopes for future expansion through funding support or provision of equipment.</p> <p>❖ <b>Parks Canada</b></p> <p>Samuel Gallant reported that it was a very busy summer. There were a few fires in the park, and he personally assisted with fires outside the park, as DNR was short on firefighters. Two staff members were sent to support their crew and help with logistics in the Miramichi area. On the medical side, they had six lifeguards on duty this year. Of the six students, three will be moving on to new opportunities, so they are recruiting lifeguards for the 2026 season. Ambulance NB responded quickly to medical calls in the park this year. A mock search and rescue exercise is scheduled for October 18 in collaboration with Tri-County Search and Rescue. As for wildlife</p>
--	--

<p>concerne les incidents liés à la faune, la situation a été relativement calme cette année.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>❖ <b><i>Centre de prévention de la violence dans Kent</i></b> Aucune représentation.</li> <li>❖ <b><i>Centre de ressources familiale de Kent</i></b> Aucune représentation.</li> <li>❖ <b><i>Agent de programmes communautaires (GRC)</i></b> Richard Babineau, qui remplace Jean-François LeBlanc, est agent de programme communautaire et s'occupe des dossiers prioritaires ainsi que des demandes de la communauté. Son travail comprend les dossiers de déjudiciarisation, les présentations en milieu scolaire, la participation aux évaluations des menaces violentes et l'aide aux victimes de violence domestique. En collaboration avec la police régionale, il contribue à la mise en œuvre des « Plans de sécurité » dans les écoles, en fournissant un aperçu des lieux, des sorties et en organisant des exercices de confinement annuels. Il supervise également le tirage du programme des billets positifs, prévu à la mi-octobre.</li> </ul> <p><b>7. AFFAIRES NOUVELLES</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>❖ Miguel Allain mentionne qu'ils ont obtenu les fonds pour Planet Jeunesse, ce qui permettra de relancer les initiatives dans les écoles auprès des jeunes.</li> <li>❖ Une formation SCI 200 était prévue les 16 et 17 septembre, mais en raison d'un nombre insuffisant d'inscriptions, elle a été reportée aux 14 et 15 octobre à Richibucto. Les inscriptions se font en ligne.</li> <li>❖ La CSRK, en partenariat avec la Ville de Bouctouche, organise une journée de réconciliation avec les Autochtones le 29 septembre.</li> </ul>	<p>incidents, the situation has been relatively calm this year.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>❖ <b><i>Kent Centre for the Prevention of Violence</i></b> No representation.</li> <li>❖ <b><i>Kent Family Resources Center</i></b> No representation.</li> <li>❖ <b><i>Community Program Officer (RCMP)</i></b> Richard Babineau, replacing Jean-François LeBlanc, is a Community Program Officer handling priority files and community requests. His work includes diversion cases, school presentations, participation in Violent Threat Risk Assessments, and assisting victims of domestic violence. In collaboration with regional police, he helps implement "Safe Plans" in schools, providing an overview of premises, exits, and conducting annual lockdown drills. He also oversees the mid-October draw for the positive ticket program.</li> </ul> <p><b>7. NEW BUSINESS</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>❖ Miguel Allain mentioned that they have received funding for Planet Youth, which will allow school-based initiatives for youth to resume.</li> <li>❖ An ISC 200 training session was scheduled for September 16 and 17, but due to an insufficient number of registrations, it has been postponed to October 14 and 15 in Richibucto. Registration is done online.</li> <li>❖ The KRSC, in partnership with the Town of Bouctouche, is organizing a Day of Reconciliation with an Indigenous group on September 29.</li> </ul>
---	---

<b>8. DATE DE LA PROCHAINE RÉUNION ET LEVÉE DE LA RÉUNION</b>	<b>8. DATE OF THE NEXT MEETING AND ADJOURNMENT</b>
La prochaine aura lieu le <b>mercredi</b> 3 décembre 2025 à 16h.	The next meeting will be held on <b>Wednesday</b> , December 3, 2025 at 4pm.
<u>2025-010SP</u> Il est proposé par Marc Tremblay, que l'ajournement soit à 17h24.	<u>2025-010PS</u> It is moved by Marc Tremblay, that the closure of the meeting be at 5:24pm.